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UVOD V POLETNI VDC KOTIČEK 

Zaključili so se pestri in vroči poletni dnevi. Ker se nam je 

toliko dogajalo smo zopet pri izdaji našega internega 

časopisa. Letos so okrogli jubilej praznovali kar trije 

uporabniki in ena mentorica. To smo dokumentirali v 

časopisu. Pisali smo o taborjenju, letovanju v okviru projekta 

Potovanje za znanje, naših dopustovanjih in izletih z družino, s  

Sožitjem,  z asistenti in podpornimi osebami. Dogajale so se  

tudi druge aktivnosti. Imeli smo obisk učiteljic z Estonije, 

čebelarski krožek z Geossom. V časopisu je tudi intervju z 

našim dobitnikom zlate medalje. Uporabniki so prispevali 

nekaj svojih risb.  Bili smo na izletu v Podkumu v gostilni 

Pr'Čop, kjer smo kuhali in imeli glasbeno gostjo Tanjo Žagar, 

katera nam je pripravila pravo presenečenje. Ne moremo pa 

mimo poplave v mesecu avgustu, ki so jo doživeli nekateri 

krajani Litije. Reka Sava je bila zelo visoka, tako da smo petek 

4.avgusta morali zapustiti enoto pred iztekom službe. Zaprli 

so glavni savski most v Litiji. Imeli smo srečo, saj nam enote ni 

poplavilo. 

  



Na žalost pri  dveh naših uporabnikih ni bilo tako, saj jima je 

zalilo kletne prostore, kar bo predstavljeno tudi v enem izmed 

prispevkov. Želim vam prijetno branje in želim da bi v bodoče 

lahko pisali prispevke samo o lepih stvareh. 

Uredila in zapisala: Matjaž Sedevčič in Urška Ostrožnik 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



LETOŠNJI NAŠI OKROGLI 

ISKRENE ČESTITKE IN VSE DOBRO ! 

TAJDA KRALJ, 30 LET 

 

 

 



MATEJA  PLANINŠEK 30 LET

 



ANDREJ GROZNIK 40 LET 

 



URŠKA OSTROŽNIK 50 LET 

 

 

 



TABORJENJE UPORABNIKOV VDC  ZASAVJE, PROJEKT 

POTOVANJE ZA ZNANJE 

 

V mesecu juniju smo uporabniki VDC Zasavja taborili v 

naravi v Ponovičah na Zakrajškovi domačiji. Lahko smo 

prespali v šotorih ali pa na  kozolcu toplarju, katerega so 

zelo lepo uredili v spalni prostor. Na sami domačiji je tudi 

kuhinja s pokrito  jedilnico zunaj. Tam smo si skupaj z 

mentorji pripravljali hrano za zajtrke, kosila in večerje. 

Prav tako imajo lepo urejene sanitarije. 

V vsem tem času se nam je zares veliko dogajalo. Med 

vsemi ostalimi dejavnostmi smo se sprehodili do 

Smrčkovega Brloga. Tam smo jahali  terapevtske konje, 

večina prvič v življenju in se pomerili  v kvizu po gozdni 

učni poti. Na koncu smo si sami spekli hrenovke na 

palčki. Bilo je zelo okusno. V samem taboru smo skupaj z 

mentorji kurili taborniški ogenj. Potrebno ga je bilo 

stražiti, da je gorel celo noč. Delali smo gozdni bivak, 

sami naredili savno, ki smo jo greli s savskimi kamni.  

Imeli smo različne likovne delavnice, na katerih smo tudi 

ustvarjali z glino in  barvali kamne.   



Na kozolcu smo imeli kino večer, pod njim pa  igrali 

pikado, biljard in druge igre. Na žaru smo si sami spekli 

čevapčiče in pleskavice. Na obisk sta prišli prostovoljki 

Milena Dimec in Vida Lukač z Univerze za tretje 

življenjsko obdobje in nam prvi večer skuhali odlično 

večerjo iz knjižice receptov »Tako  je dišalo nekoč«, mi 

pa smo jima pri tem pomagali. V sredo  sta nas naučili 

plesti zapestnice in barvati mandale. Isti dan zvečer smo 

imeli tudi zvočno kopel, ki jo je izvedla Tina Trdin iz 

Društva lojtra#. Igrala je na različne inštrumente, mi pa 

smo ležali na blazinah in poslušali, nekateri so vmes 

zaspali. 

Naši občutki so  bili odlični, saj nam je bila to nova 

izkušnja. Vsi se strinjamo, da smo doživeli nepozabne 

trenutke v naravi in si želimo, da bi taborjenje še 

ponovili. 

Zapisali: Ksenija Levičar, Mateja Planinšek, Gorazd 

Parkelj in Igor Andrić 

junij 2023 

 





 

 

 

 

 



 

Jernej Felkl, oktober 2023 



PRVO OBHAJILO  

 

Sonja Cvetko, september 2023 

 



MATJAŽ POVE NEKAJ O SEBI 

»Sem Matjaž Smrekar. Doma sem v Sobračah. Imamo kmetijo 

staro hišo in novo hišo. Rad delam in pomagam ati, mami, 

Janiju. Mam kuža Bobi. Metlo pometu sem. Smeti v koš 

pospravljam. Tudi flašo v klet in karton v papir sortiram. Kure 

mamo, mamo pet petelinov, tudi poje, je hud. Ati pobira 

jajce, mamo domače. Mamo tri traktor. Ati pelu smeti s 

traktorjem, drva, koplje nivo. Mam muco, dam hrano, mleko 

in vodo. Rad mam mami, Janija in atija, radi imamo čist vsi. 

Včasih gremo na kofi in pizzo. Rad imam tuno pizzo.« 

Matjaž Smrekar, september 2023 

 



DOPUST V PEROJU 

Letos sva z mami dopustovale v majhni istrski vasici Peroj. 

Leži na zahodni obali Istre, skrita med bolj znanimi 

turističnimi destinacijami. Stanovali sva v apartmaju blizu 

morja. Bilo je zelo vroče. Toplo morje sva izkoristili zgodaj 

dopoldan in pozno popoldan. V večernih urah sva se 

sprehajali po tlakovani poti ob morju in po starem delu trga. 

Bila je prijetna sprostitev pred spanjem. Teden dopusta je 

hitro minil. Ko sva prišli domov se je kopanje nadaljevalo še v 

domačem bazenu. 

Skupaj z mamo napisala Špela Lamovšek, julij 2023 

 



MOJ DOPUST V KAMNIKU 

»Oči menu pelu in tudi pome pršu. Saša Žitnik je bila z mano. 

Saša je zakon. Kopal sem se tam, tudi s kombitom smo se 

pelal na izlet. Saša je šla z mano. Tam sem videl rožice. Muska 

je bla tud, smo mel žurko.« 

 

 







 

 

Bojan Poglajen, julij 2023 

 

 

 

 

 



Moj dopust v Trogirju 

V popoldanskem času smo se odpravili na pot z avtom iz Litije 

proti morju. Med potjo do morja smo imeli nekaj postankov 

na počivališčih, da smo se malo okrepčali in odžejali. Nato 

smo šli naprej po obalni cesti, do Trogirja. V bližini je letališče 

in sem s terase stanovanja opazoval vzlete avionov. Ko so 

avioni imeli vzlete so s tem razbijali oblake in zaradi tega 

skoraj nismo imeli slabega vremena. Samo en dan v tednu je 

deževalo. Vsak dan smo hodili na sprehode po Trogirju in v 

marino smo šli gledati koliko  ladij je zasidranih. Predzadnji 

dan smo se šli peljat z motornim čolnom okoli otoka. Ker je 

bilo zelo vroče smo šli skoraj vsak dan na sladoled. Ko je 

deževalo smo igrali družabne igre  Remy in Enko. Bivali smo v 

privatni hiši. Šli smo tudi z motornim čolnom na okrog. Potka 

do hiše je bila zelo ozka in kamnita.  Domačini se vozijo z 

motorji in kolesi, ker je lažje dostopno do trgovin. Tu je veliko 

manjšin trgovin in tržnica z oblačili in poletno obutvijo. 

Nejc Škarja, avgust 2023 

 



 

 

 



POGOVOR S PETROM LENARTOM, DOBITNIKIM ZLATE 

MEDALJE NA SPECIALNI OLIMPIJADI V BERLINU 

1. Peter prosim te, da se malo predstaviš in od kod prihajaš? 

Sem Peter Lenart, doma sem iz Nove Gore pri Gabrovki. 

Star sem 36 let. Obiskujem VDC Zasavje, enoto v Litiji. V 

prostem času se ukvarjam z različnimi športi. Igram 

namizni tenis, vsak dan pretečem 10 km, hodim na 

maratone, rad igram košarko. V VDC, enoti Zagorje 

treniram nogomet. Vsako sredo hodim z vlakom  iz Litije v 

Zagorje na trening. 

 

2. Ali nam  lahko poveš kaj pomeni specialna olimpijada in v 

kateri panogi si se pomeril z ostalimi državami na svetu? 

Specialna olimpijada je tekmovanje za osebe s posebnimi 

potrebami, z motnjami v duševnem zdravju in  invalide. 

Pomerijo se uporabniki v različnih športih, kot so namizni 

tenis, plavanje, balinanje, atletika, judo in  kolesarjenje.  

Sam sem nastopal  v nogometu, natančneje futsalu. To 

pomeni, da igramo na manjšem igrišču na umetni travi.  

V ekipi nas igra 5 igralcev. Sodelujejo države iz celega 

sveta. Naša delegacija je štela 38 članov.  



Ostali člani  delegacije so nastopili v kolesarjenju, 

balinanju, judu, atletiki, namiznemu tenisu in plavanju. 

Naša nogometna reprezentanca je štela 10 članov iz vse 

Slovenije. Od tega smo bili trije predstavniki iz VDC 

Zasavje, moja prijatelja Dejan Antolić in Mitja Čamer iz 

Trbovelj. Slovenija je skupaj osvojila 18 medalj, od tega 

eno zlato v nogometu, katero smo dobili mi. Z nami  sta 

bila naša dva mentorja iz VDC Zasavja trenerja Anej 

Zakonšek in Domen Pociecha, naš nekdanji zimski olimpijec 

v sankanju v Vancouverju. 

 

3. Kako se počutiš sedaj, ko si doma po 14 dnevih 

tekmovanj v nogometu, kakšen sprejem si imel, ko ste se 

vrnili in kakšna izkušnja je bila to zate kot tekmovalca ob 

osvojitvi zlate kolajne? 

To je bila zame nepozabna izkušnja, ker sem spoznal mesto 

Berlin, nove prijatelje. Obiskali smo tudi različne turistične 

zanimivosti, veliko trenirali, se družili.  

Sem utrujen, vendar kljub temu zelo vesel, ker so nas ob 

prihodu nazaj tako lepo sprejeli. Pripravili so nam kar nekaj 

presenečenj.  



Prvo že na zagrebškem letališču, kjer so me čakali moji 

starši in moje dekle Marija Pirc z njeno mamo.   

Ko sem se iz Zagreba vračal proti domu so me pričakali 

gabrovški gasilci s kombijem in  me pripeljali do mojega 

doma, tam pa so mi domačini pripravili  nepozabno slavje. 

Poškropili so me z vodo in šampanjcem. Naslednji dan so 

nam v Zagorju v enoti pripravili sprejem moji prijatelji 

sodelavci in zaposleni VDC Zasavja skupaj z županom 

Zagorja, izvršno sekretarko specialne olimpijade Slovenije 

Urško Kustora, predstavnico miss Slovenije Vido Milivojša 

in domačim glasbenikom Maticem Jeretom iz skupine 

Bohem. V četrtek sta mi prišli za zmago voščit predstavnici 

Sožitja Litija Marjeta Agrež in Nežka Pirc, v petek pa še  

podžupanja Lijana Lovše in litijski župan Franci Rokavec. 

Zlata kolajna je bila zame neprecenljiv uspeh, še posebno, 

ker je bilo to moje prvo največje tekmovanje na svetu. 

4. Kaj bi sporočil našim bralcem za konec, kaj je glavni moto 

na vseh tekmovanjih? 

Moja motivacija so starši, ki me redno spodbujajo k športu 

in  zdravemu načinu življenja, saj starša z menoj tečeta 

vsakodnevno in na maratonih. 



Prav tako imamo odličnega trenerja Domena, saj ima na 

tem področju tudi sam veliko izkušenj.  

Moto tekmovanja je prijateljstvo, povezovanje in druženje. 

Zelo uživam v svojih športih in še posebej sem zadovoljen  in 

vesel ker mi je uspelo dobiti zlato kolajno. 

 

Pogovor s Petrom Lenartom  zapisala Urška Ostrožnik 

junij 2023 

 

 

 



 
 

 

 

 



 
 

 

 

 

 



 
 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 





 

 

 



POPLAVE V LITIJI 

 

 

 

 

 

 



 





 



 

 

Igor Andrić, avgust 2023 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



POTOVANJE ZA ZNANJE PORTOROŽ 

 

Prvega septembra smo šli s podpornimi osebami za tri dni v 

Portorož. Peljali smo se z vlakom. Ko smo prispeli v Koper smo 

šli na avtobus. Potem smo se peljali do Portoroža. Avtobus je 

ustavil tik pred Evropa hostlom. Tam smo odložili  stvari in šli 

po sobah. Jaz sem bila v sobi z Matejo. Hodili smo se kopati, šli 

smo v Piran peš, nazaj pa z avtobusom. Šli smo tudi v akvarij. 

Zvečer smo tudi šli na sprehod in na koncerte. Hodili smo po 

tunelu. Tam je zelo odmevalo, tam smo tudi peli in se zelo 

nasmejali. Imeli smo se super. Tega ne bom nikoli pozabila. 

Mene je tudi prišla obiskat kolegica Azra iz Kopra. Upam da to 

čimprej ponovimo, ker je bilo super. Najbolj mi je bilo všeč ko 

smo se hecali in smejali. Bilo je vse super in komaj čakam da 

gremo spet. 

 

Zapisala: Sabina Zakšek, september 2023 

 

 

 

 

 



 

 

V Portorož smo šli z vlakom do Kopra. Potem smo se odpeljali 

z avtobusom do postaje v Portorožu. Tam smo šli v sobe. 

Potem je sledilo kosilo. Prvi dan smo šli na sprehod in zvečer je 

bila muzika. Drugi dan smo se po zajtrku šli kopati in plavati. 

Kupili smo tudi spominke za domov in igrali družabne igre. V 

nedeljo smo po zajtrku šli na kavico, sladico in na kosilo pred 

odhodom nazaj na vlak. Bilo je lepo. 

 

Zapisala:  Mateja Planinšek, september 2023 

 

 

 

 

 

 

 



V petek 1.9.2023 smo odšli v Portorož. Šli smo  vlakom do 

Kopra, naprej smo šli z avtobusom do Portoroža. Spali smo v 

hostlu Evropa. Veliko smo hodili in se šli kopat v Strunjan. Šli 

smo na glasbeni dogodek. Igral je Slavko Ivančič, drugi dan ba 

country bend. Šli smo peš do Pirana, nazaj pa z avtobusom. V 

soboto 2.9.2023 smo šli v akvarij v Piranu. V nedeljo 3.9.2023 

smo v Portorožu v gostišču pojedli kosilo, potem pa smo šli na 

avtobus do Kopra in v Kopru na vlak proti Litiji. Prisotni so bili 

mentorji, Milena, Urška, Martin in Sonja. Od uporabnikov pa 

smo bili Sabina, Igor, Gorazd, Polde, Tone, Mateja, Božidar in 

jaz. 

Zapisal: Sašo Smrekar, september 2023 



























 





 

 

 

 

 

 



 



 



ČEBELARSKI KROŽEK 

Z uporabniki iz VDC Zasavje – enota Litija se je avgusta in 

septembra odvijal študijski krožek, ki ga je vodil Izobraževalni 

center Geoss d.o.o. Krožek se je imenoval Bee Happy in temu 

primerno smo se izobraževali ne temo čebel. V okviru 

raznovrstnih dejavnosti smo spoznavali čebele z mnogih 

zornih kotov. Čebelo kot opraševalko, čebelarstvo kot 

priljubljeno panogo v Sloveniji, zgodovino čebelarjenja in 

lokalno zgodovino, saj imajo čebele v Litiji zaradi znamenite 

Čebelarske pravde prav posebno mesto. Na krožku smo bili 

tudi ustvarjalni. Ustvarili smo panjske končnice, panje, 

medenjake in celo mila.  

V okviru krožka smo obiskali Hišo kranjske čebele v Višnji 

Gori, kjer smo spoznali našo edinstveno čebelo kranjico. Na 

enem od srečanj nas je obiskal čebelar iz lokalnega okolja in 

nam natančno predstavil postopek čebelarjenja.  

V Litiji smo organizirali tudi dan za predstavitev krožka in 

postavili stojnico, kjer smo razstavili naše izdelke. Po 

zaključenem krožku smo panje, ki smo jih izdelali, postavili na 



VDC-jev vrt, kjer krasijo visoke grede. Vedoželjno bomo 

opazovali čebele, ki bodo prišle.   

Krožek je ponudil bogate in predvsem zanimive vsebine. 

Čebela nam je sicer vsem poznana, je pa kljub temu res 

neverjetno, koliko zanimivosti ima ta skrivnostna in koristna 

žival, brez katere tudi ljudje ne bi preživeli prav dolgo.  

 

Zapisala vodja projekta Geoss, september 2023 

 

 





 

 

 

 

 

 



 



IZLET NA VELENJSKO JEZERO Z ANDREJEM 

 

V mesecu septembru na sončno soboto smo šli Igor, jaz in 

mentor Andrej na Velenjsko jezero na izlet. Šli smo po 

stranski cesti, zato smo spoznali tudi nove kraje kot so Žalec, 

Šoštanj…Tam smo se kopali, plavali v jezeru in skakali s 

pomola. Vmes smo se veliko pogovarjali o Velenju, kako je to 

lepo urejeno, o rudniku. Spoznali smo urejene poti za 

kolesarjenje in druge športe. Kosilo smo jedli v Preboldu v 

gostilni Jajčka, jedli smo pizzo. Spili smo tudi kavico. Izlet je bil 

odličen, spoznala sva novi kraj in jezero. 

 

Zapisala: Gorazd Parkelj in Igor Andrić, september 2023 

 







 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



IZLET V PODKUM V GOSTILNO PR'ČOP IN NASTOP TANJE 

ŽAGAR 

V petek 22.9. smo šli v Podkum v gostilno Pr'Čop. Šli smo z mini 

busom eni pa s kombijem. Plesali smo in peli s Tanjo Žagar. Bilo 

je lepo. Vreme je bilo lepo. Ko smo prišli nazaj v Litijo, je bil pa 

dež. Slikali smo se s Tanjo Žagar. Jaz sem prvič videla Tanjo 

Žagar. Ko sem jo videla, sem bila vesela. Za kosilo je bila gobova 

juha, jaz sem jedla govejo, ker gobove ne smem. 

Sonja Cvetko, september 2023 

 

 



 

 

 

 



 

 

 



 

 

 



 



 

 

 

 



OBISK ESTONSKIH UČITELJIC V VDC ZASAVJE, 

ENOTA LITIJA  

V VDC Zasavje smo imeli obisk naših projektnih 

partnerjev v projektu Erasmus iz mesta Parnu v 

Estoniji. Obiskale so nas štiri učiteljice otrok in 

mladostnikov s posebnimi potrebami  starih od 7-21 

let. Prišle so z namenom, da nas spoznajo kako 

delujemo po zaključenem šolanju ter spoznavati 

naše aktivnosti ter potek dneva v dnevni enoti Litija. 

Preživeli smo prijetne ure ob druženju z njimi.  

Izmenjali smo si informacije obeh partnerskih držav, 

spoznavali kulturo in način življenja.  

V tednu od 4.9. do 8.9. 2023 so naše gostje iz Estonije  

k nam v enoto Litija prihajale z vlakom iz Ljubljane. Ob 

začetku dneva smo ob kavi  naredili plan,  kako bo 

potekal naš skupen dan. Naš pogovor je potekal v 

angleščini. Vsi smo se trudili z jezikom. Vodja Boštjan 

Bebar nam je ves čas pomagal  pri prevajanju. To je bila 

za nas posebna izkušnja, katero bi želeli še večkrat 

ponoviti. Predstavile so nam tudi svoj jezik in posebnosti 

pisanja njihovih črk,  kulturo, hrano in način življenja. 

Prvi dan je Boštjan učiteljicam predstavil našo enoto, 



ogledale so si stavbo, vrt in naše tri delavnice. Predstavil 

je nas uporabnike in ostale zaposlene mentorje. 

Naslednji dan smo šli skupaj  na ogled gradu 

Bogenšperk. Tam smo imeli voden ogled v angleščini in 

slovenščini. Naše gostje so bile nad predstavitvijo zelo 

navdušene. Tretji dan smo skupaj z njimi obiskali našo 

osnovno šolo s prilagojenim programom v Litiji. Učiteljice 

litijske šole in gostje so si izmenjale informacije o poteku 

pouka in aktivnosti, ki jih imajo na šoli. Predzadnji dan 

obiska so obiskale še naš VDC Zasavje v Zagorju in 

naše tri enote bivanja v Zagorju. Istočasno je v enoti v 

Litiji  in na Geossu potekal čebelarski krožek in  tako so  

se občasno  pridružile tudi na samem krožku. Uporabniki 

smo jim predlagali tudi nekaj zanimivih destinacij v Litiji 

ter v Ljubljani in predstavili nekaj naših aktivnosti, katere 

potekajo v naši enoti ter v okolici. Z nami so šle v 

knjižnico in se  spoznale tudi s knjižničarkami. Ob 

skupnem sprehodu po Litiji smo jim pokazali kar nekaj  

zanimivosti. Na zadnji dan obiska nam je bila zanimiva 

njihova predstavitev estonskih plesov, otroških estonskih 

iger in način življenja v Estoniji. Naše mentorje so 



povabile na izmenjavo v Estonijo. Želimo si še več 

takšnih projektov in povezovanja. 

avgust 2023 

zapisali: Mateja Planinšek, Marija Pirc, Gorazd 

Parkelj, Matjaž Sedevčič, Nejc Škarja in mentorica 

Urška Ostrožnik 

 

 

 

 





 





 


